



ការបន្តនីតិវិធីតុលាការប្រឆាំងអ្នកសារព័ត៌មាននៅតែជាឧបសគ្គដល់ការអនុវត្តសេរីភាព និងវិជ្ជាជីវៈសារព័ត៌មាននៅកម្ពុជា

ភ្នំពេញ ថ្ងៃទី ១៥ ខែ កក្កដា ឆ្នាំ២០២០ — សម្ព័ន្ធអ្នកសារព័ត៌មានកម្ពុជា (ខេមបូឌា) សោកស្តាយយ៉ាងខ្លាំងចំពោះការសម្រេចរបស់តុលាការកំពូលនៅព្រឹកថ្ងៃទី ១៥ ខែ កក្កដា លើសំណុំរឿងអតីតអ្នកយកព័ត៌មានវិទ្យុអាស៊ីសេរីពីរនាក់គឺ លោក អ៊ិន ឈិន និង លោក យ៉ាង សុធាវិន្ទ (ហៅ យ៉ាង សុជាមេត្តា) និងសំណុំរឿងរបស់លោក វ៉ាត់ រត្នមុនី អ្នកបកប្រែ និង សម្របសម្រួលការផលិតខ្សែភាពយន្តឯកសារស្តីពីការជួញដូរផ្លូវភេទ «ម្តាយខ្ញុំ លក់ខ្ញុំ» ឱ្យសារព័ត៌មានរុស្ស៊ី RT (Russia Today)។

តុលាការកំពូលបានប្រកាសតម្កល់សេចក្តីសម្រេចរបស់សាលាឧទ្ធរណ៍ឱ្យស៊ើបអង្កេតឡើងវិញលើសំណុំរឿងរបស់អតីតអ្នកសារព័ត៌មានវិទ្យុអាស៊ីសេរី និងបានសម្រេចឱ្យសាលាឧទ្ធរណ៍ជំនុំជម្រះសំណុំរឿងប្រឆាំងលោក វ៉ាត់ រត្នមុនីឡើងវិញ។

ខេមបូឌាយល់ឃើញថា ការសម្រេចឱ្យធ្វើការស៊ើបអង្កេតឡើងវិញលើសំណុំរឿងអតីតអ្នកសារព័ត៌មានវិទ្យុអាស៊ីសេរីគឺជាការបន្តគំរាមកំហែង និងធ្វើឱ្យមានភាពភ័យខ្លាចចំពោះការប្រើប្រាស់សេរីភាពសារព័ត៌មាន និងសេរីភាពបញ្ចេញមតិ ដែលកំពុងតែបន្តធ្លាក់ចុះចាប់តាំងពីឆ្នាំ២០១៧មក។ ខេមបូឌាយល់ឃើញដែរថា តុលាការកំពូលគួរតែទម្លាក់ចោលការចោទប្រកាន់លើលោក វ៉ាត់ រត្នមុនី ក្រោយពេលដែលរកឃើញថា សេចក្តីសម្រេចរបស់សាលាឧទ្ធរណ៍ថា «មិនត្រឹមត្រូវ» ប៉ុន្តែតុលាការកំពូលបែរជាសម្រេចឱ្យបញ្ជូនសំណុំរឿងលោក វ៉ាត់ រត្នមុនី ទៅសាលាឧទ្ធរណ៍ដើម្បីជំនុំជម្រះឡើងវិញទៅវិញ។

លោក វ៉ាត់ រត្នមុនី ត្រូវបានសាលាដំបូងក្រុងភ្នំពេញ កាត់ទោសឱ្យជាប់ពន្ធនាគារ២ ឆ្នាំ ពីបទ «ញុះញង់ឱ្យមានការរើសអើង» ហើយតម្រូវឱ្យលោកបង់សំណងដល់ដើមបណ្តឹងដែលជាតួអង្គម្តាយកូនក្នុងភាពយន្តឯកសារនោះជិត២ម៉ឺនដុល្លារអាមេរិក។ សាលាឧទ្ធរណ៍ភ្នំពេញបានតម្កល់សេចក្តីសម្រេចនេះ



ទុកជាបានការដដែល ទោះបីសវនាការធ្វើឡើងដោយគ្មានការចូលរួមពីភាគីដើមបណ្តឹងក្តី។ រហូតមក
ទល់ពេលនេះ លោក វ៉ាត់ រត្នមុនី ត្រូវបានឃុំខ្លួនក្នុងពន្ធនាគារ អស់រយៈពេល១៩ខែមកហើយ។

ជាថ្មីម្តងទៀត ខេមបូឌាទទួលបានឱ្យទម្លាក់ចោលការចោទប្រកាន់ទាំងអស់លើអតីតអ្នកយកព័ត៌មានអាស៊ី
សេរីទាំងពីររូប និង លោក វ៉ាត់ រត្នមុនី ដោយមិនត្រូវបន្តរាល់នីតិវិធីមិនចាំបាច់ទាំងឡាយណា ដែលប៉ះ
ពាល់ដល់សិទ្ធិទទួលបានយុត្តិធម៌របស់អ្នកទាំងបីឡើយ។ ការបន្តនីតិវិធីក្នុងសំណុំរឿងទាំងនេះ នឹង
កាន់តែបង្កផលប៉ះពាល់ដល់សិទ្ធិសេរីភាព និងជីវភាពរស់នៅរបស់ពួកគេ។ ការមិនទម្លាក់ចោលការចោទ
ប្រកាន់លើពួកគេ កំពុងបង្កជាឧបសគ្គយ៉ាងធំធេងដល់បំណងវិលចូលប្រឡូកក្នុងអាជីពជាអ្នកសារ
ព័ត៌មានឯករាជ្យ។

លោក យាង សុធាវិន្ទ ថ្ងៃដំបូងថា៖ «ខ្ញុំធ្វើការនៅស្ថាប័នសារព័ត៌មានបរទេសមួយប៉ុន្តែអត្ថបទដែលខ្ញុំសរសេរ
មិនពាក់ព័ន្ធអីស៊ីជម្រៅនោះទេ ដោយសារតែ ទីមួយព្រួយបារម្ភពីខ្លួនយើង ទីពីរព្រួយបារម្ភពីស្ថាប័ន
របស់គេ។ អ៊ីបើអត្ថបទដែលយើងសរសេរគឺជាអត្ថបទសាមញ្ញ។»។

នាយកប្រតិបត្តិសម្ព័ន្ធអ្នកសារព័ត៌មានកម្ពុជា លោក ណុប រី មានប្រសាសន៍ថា៖ «នេះជានិទ្ទាការដ៏គួរឱ្យ
ព្រួយបារម្ភ ដែលរឹតត្បិតដល់សិទ្ធិសេរីភាពក្នុងការទទួលបានព័ត៌មាន សិទ្ធិបញ្ចេញមតិ និង វិស័យសារ
ព័ត៌មានទាំងមូល ដែលជាមូលដ្ឋានគ្រឹះមិនអាចខ្វះបាននៃសង្គមលទ្ធិប្រជាធិបតេយ្យ និងការអភិវឌ្ឍ
ប្រកបដោយចេរភាព ការគោរពសិទ្ធិមនុស្ស នីតិវិធី និង យុត្តិធម៌សង្គម»។

ខេមបូឌា ដែលមានសមាជិក សមាជិកា និងក្រុមប្រឹក្សាភិបាលជាអ្នកសារព័ត៌មានជាង៨០នាក់ សូម
អំពាវនាវជាថ្មីទៀត ឱ្យរដ្ឋាភិបាលស្តារសេរីភាពសារព័ត៌មានឡើងវិញ ដោយទម្លាក់ចោលការចោទ
ប្រកាន់ផ្សេងៗ ដូចជាករណីលោក សុវណ្ណ វិទ្ធី អ្នករាយការណ៍ព័ត៌មាន និងជានិពន្ធនាយកសារព័ត៌មាន
អនឡាញTVFB និងលោក សុខ ឧត្តម ម្ចាស់ស្ថានីយ៍វិទ្យុវិទ្ធីសែនក្នុងខេត្តកំពង់ឆ្នាំង។ យើងក៏សូមទទួលបានឱ្យ



សម្ព័ន្ធអ្នកសារព័ត៌មានកម្ពុជា
Cambodian Journalists Alliance

រាជរដ្ឋាភិបាលបញ្ឈប់ការប្រើប្រាស់ក្រុមព្រហ្មទណ្ឌក្នុងការចាត់វិធានការលើអ្នកសារព័ត៌មាន បញ្ឈប់
ការចាប់ខ្លួន និងឃុំខ្លួនអ្នកសារព័ត៌មាន។

សម្រាប់ព័ត៌មានបន្ថែម សូមទាក់ទង៖

លោក ណុប វី

នាយកប្រតិបត្តិនៃសម្ព័ន្ធអ្នកសារព័ត៌មានកម្ពុជា (ខេមបូឌា)

០១២ ៥១៩ ២៦១

ed@camboja.net